
Wiadomości Adwokatury 2 lipca 2021 r.

Instrukcje obsługi Portalu Informacyjnego Sądów
Powszechnych
W związku z nowelizacją ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach
związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób
zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych, która wprowadza w postępowaniu
cywilnym od dnia 3 lipca 2021 r. doręczenia pism sądowych za pośrednictwem portalu
informacyjnego sądów powszechnych publikujemy otrzymane w godzinach
popołudniowych z Ministerstwa Sprawiedliwości instrukcje obsługi Portalu
Informacyjnego, w tym instrukcję odbierania pism sądowych w portalu informacyjnym.

Instrukcje do pobrania (aby pobrać, należy kliknąć w nazwę):

Instrukcja zakładania konta pełnomocnika w Portalu Informacyjnym

Instrukcja uzyskiwania dostępu do sprawy

Instrukcja zakładania i zarządzania subkontem w Portalu Informacyjnym

Instrukcja odbierania pism sądowych w Portalu Informacyjnym

 

Apel do Premiera RP o zmiany w "Polskim Ładzie"
wystosowany przez Porozumienie Samorządów
Zawodów Zaufania Publicznego
Ogólnopolskie Porozumienie Samorządów Zawodów Zaufania Publicznego wystosowało
do premiera RP Mateusza Morawieckiego apel o wprowadzenie pilnych zmian do
wybranych założeń „Polskiego Ładu”.

Apel powstał jako efekt debaty, zorganizowanej 30 czerwca w Warszawie, pt. "Polski Ład - wzrost
opodatkowania pracy i działalności wykonywanej osobiście?". Eksperci prawa podatkowego i
przedstawiciele m.in. środowisk medycznych oraz prawniczych, podzielili się swoją oceną
zapowiedzianych przepisów.

W Apelu, podpisanym w imieniu i z upoważnienia sygnatariuszy Ogólnopolskiego Porozumienia
Samorządów Zawodów Zaufania Publicznego przez adw. Przemysława Rosatiego, prezesa Naczelnej
Rady Adwokackiej, czytamy:

W imieniu przedstawicieli zawodów zaufania publicznego wchodzących w skład Ogólnopolskiego
Porozumienia Samorządów Zawodów Zaufania Publicznego w Polsce, tj.: Naczelnej Rady Lekarskiej,
Naczelnej Rady Pielęgniarek i Położnych, Naczelnej Rady Aptekarskiej, Krajowej Rady Diagnostów
Laboratoryjnych, Polskiej Izby Inżynierów Budownictwa, Polskiej Izby Rzeczników Patentowych,

                             1 / 30

http://www.adwokatura.pl/admin/wgrane_pliki/file-instrukcja-zakladania-konta-w-pi-31282.pdf
http://www.adwokatura.pl/admin/wgrane_pliki/file-instrukcja-uzyskiwania-dostepu-do-sprawy-31281.pdf
http://www.adwokatura.pl/admin/wgrane_pliki/file-instrukcja-zakladania-i-zarzadzania-subkontem-w-portalu-informacyjnym-31280.pdf
http://www.adwokatura.pl/admin/wgrane_pliki/file-instrukcja-odbierania-pism-sadowych-w-portalu-informacyjnym-31279.pdf


Krajowej Rady Doradców Podatkowych, Stowarzyszenia Polska Izba Urbanistów, Krajowej Rady
Komorniczej, Krajowej Rady Lekarsko-Weterynaryjnej, Krajowej Rady Kuratorów, Krajowej Izby
Architektów RP, Polskiej Izby Biegłych Rewidentów, Krajowej Izby Fizjoterapeutów, Krajowej Rady
Notarialnej, Krajowej Rady Radców Prawnych i Naczelnej Rady Adwokackiej, zwracam się do Pana
Premiera z apelem o wprowadzenie pilnych zmian do wybranych założeń „Polskiego Ładu”,
przedstawionych opinii publicznej.

Nie negując prawa do kształtowania systemu prawa podatkowego, uważamy, że niektóre z
zaproponowanych przepisów zaszkodzą obywatelom Polski: pracownikom, przedsiębiorcom,
przedstawicielom wolnych zawodów, a ostatecznie – zaszkodzą całej gospodarce. Po
przeanalizowaniu proponowanych zmian uważamy, że wdrożenie „Polskiego Ładu” w obecnej formie
nie tylko nie zrealizuje celu, jakim jest pozyskanie funduszy na wsparcie systemu ochrony zdrowia,
ale pogłębi problemy tego systemu związane z brakiem wykwalifikowanych kadr medycznych, a
także istotnie zwiększy obecną niesprawiedliwość systemu opłacania podatku dochodowego w
Polsce.

Dlatego apelujemy o wprowadzenie do projektów planowanych ustaw realizujących założenia
„Polskiego Ładu” następujących zmian:

1. Umożliwienie skorzystania z kwoty wolnej od podatku do 30 000 złotych przez przedsiębiorców
rozliczających się podatkiem liniowym – podobnie jak na zasadach ogólnych.

2. Utrzymanie możliwości odliczenia zapłaconej składki na ubezpieczenie zdrowotne lub przynajmniej
ograniczenie maksymalnej rocznej składki zdrowotnej (analogicznie jak to ma miejsce w przypadku
składek na ubezpieczenia społeczne) do 30-krotności prognozowanego przeciętnego wynagrodzenia
w gospodarce (w tym przypadku, w oparciu o prognozowane przeciętne wynagrodzenie w 2021 r.,
maksymalna składka wyniosłaby 14 112,96 złotych rocznie, tj. miesięcznie 1176,08 złotych). Brak
możliwości odliczenia składki zdrowotnej oznacza bowiem dla podatników skokowy wzrost obciążeń
fiskalnych.

Apelujemy także o poszukanie innych, alternatywnych sposobów na dofinansowanie systemu
ochrony zdrowia – bez podnoszenia podatków i innych obciążeń pracowników i osób prowadzących
działalność gospodarczą oraz o przeprowadzenie szerokich konsultacji społecznych w zakresie
propozycji „Polskiego Ładu”.

 

(czytaj apel do Premiera RP)

 

 

Relacja z posiedzenia plenarnego NRA
Pierwsze stacjonarne po pandemii
Posiedzenie plenarne Naczelnej Rady
Adwokackiej odbyło się w dniu 26 czerwca
2021 r. w Otwocku pod Warszawą. NRA
podjęła uchwałę w sprawie preliminarza
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budżetowego na rok 2021, a także przyjęła
plan pracy NRA i poszczególnych komisji
działających przy NRA. 

Adw. Przemysław Rosati, prezes NRA, powitał
wszystkich uczestników oraz gości posiedzenia, po
czym przedstawił obszerne sprawozdanie z
aktywności prezesa NRA i z prac Prezydium NRA w
ostatnich tygodniach. Prezes NRA przypomniał
m.in. o prowadzonej ankiecie na temat
funkcjonowania Portalu Informacyjnego Sądów
Powszechnych. Wyniki ankiety będzie można
wykorzystać przy pracach nad zmianami
przepisów dotyczących tego portalu. Dodał, że
podobna ankieta zostanie uruchomiona dla
aplikantów. Poinformował też o pracach
legislacyjnych nad doręczeniami elektronicznymi
oraz o rozmowach z ministerstwem
sprawiedliwości nt. zmian w ustawie Prawo o
adwokaturze. Adw. Przemysław Rosati
poinformował także o pracach nad zmianami w
Zbiorze Zasad Etyki Adwokackiej i Godności
Zawodu.

Adwokaci Bartosz Grohman, sekretarz NRA i
Michał Szpakowski, członek NRA i przewodniczący
komisji informatyzacji, zreferowali sprawę
cyberbezpieczeństwa i informatyzacji Adwokatury.
Zaprezentowano również wstępne wyniki audytu
zasobów informatycznych Naczelnej Rady
Adwokackiej. Podjęto decyzję o pracach nad
rozwojem informatyzacji Adwokatury.

Przewodniczący komisji działających przy NRA
przedstawili szczegółowe prezentacje z planami
pracy i kierunkami działania. Plan  pracy:

• Instytutu Legislacji i Prac Parlamentarnych –
referowała adw. Dorota Kulińska,

• Ośrodka Badawczego Adwokatury im. adw.
Witolda Bayera – referował adw. Paweł Gieras,

• Biblioteki Palestry – referował adw. Andrzej
Zwara,

• "Palestry” – przedstawiono prezentację
przygotowaną przez adw. Ewę Stawicką,

• Komisji Aplikacji Adwokackiej – referował adw.
Marcin Derlacz,

• Komisji ds. Zagranicznych – referował adw.
Wojciech Bagiński,
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• Komisji Etyki, Praktyki Adwokackiej i
Wykonywania Zawodu – referowała adw.
Małgorzata Kożuch,

• Komisji Informatyzacji – referował adw. Michał
Szpakowski,

• Komisji Praw Człowieka – referowała adw.
Natalia Klima-Piotrowska,

• Komisji Doskonalenia Zawodowego – referował
adw. Grzegorz Kopeć,

• Komisji Edukacji Prawnej – referowała adw.
Maria Janik,

• Komisji Integracji Środowiskowej, Kultury, Sportu
i Turystyki – referował adw. Jarosław Szczepaniak,

• Komisja Wizerunku – referowała adw. Justyna
Mazur,

• Komisji Współpracy Zawodów Zaufania
Publicznego – referowała adw. Magdalena Koczur-
Miedziejko,

• Komisji ds. Równego Traktowania – referowała
adw. Katarzyna Golusińska,

• Zespołu ds. Kobiet – referowała adw. Monika
Sokołowska.

Naczelna Rada Adwokacka podjęła uchwałę
przyjmującą plan pracy NRA na 2021 rok.

Adw. Przemysław Rosati, prezes NRA, przedstawił
propozycję zmiany uchwały Naczelnej Rady
Adwokackiej nr 60/2019 z dnia 15 marca 2019 r. w
przedmiocie zasad przygotowania i realizacji
projektów, finansowanych lub
współfinansowanych przez Naczelną Radę
Adwokacką. NRA podjęła uchwałę w tej sprawie.

Adw. Henryk Stabla, skarbnik NRA przedstawił
preliminarz budżetowy na rok 2021. Swoją opinię
w tej sprawie przedstawił adw. Sławomir Ciemny,
przewodniczący Wyższej Komisji Rewizyjnej. Po
dyskusji, NRA przyjęła uchwałę przyjmującą
preliminarz budżetowy na rok 2021 r.

Adw. Bartosz Grohman, sekretarz NRA, omówił
temat zmiany Regulaminu organizacji i
funkcjonowania okręgowych rad adwokackich.
Przepis dotyczy udziału zdalnego w posiedzeniach
ORA. Jest to przepis analogiczny do
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funkcjonowania NRA. Naczelna Rada Adwokacka
zgodziła się z koniecznością przejrzenia zapisów
regulaminu i dostosowania ich do bieżących
potrzeb. Punkt ten będzie jeszcze omawiany na
kolejnym posiedzeniu NRA a członkowie NRA
otrzymają materiały ze zgłaszanymi na bieżąco
propozycjami zmian. Adw. Bartosz Grohman
podziękował Adw. Bartoszowi Przeciechowskiemu
za nadesłane uwagi i propozycje, które będą
procedowane.

Na wniosek Sekretarza NRA upoważniła Prezydium
NRA do obwieszczenia tekstu jednolitego Zbioru
Zasad Etyki Adwokackiej i Godności Zawodu.

Adw. Przemysław Rosati, prezes NRA, przedstawił
temat wykonywania orzeczeń Izby Dyscyplinarnej
Sądu Najwyższego o wydaleniu z Adwokatury.
Temat będzie kontynuowany na następnym
posiedzeniu NRA.

Adw. Bartosz Tiutiunik, wiceprezes NRA, omówił
sprawę udziału przedstawiciela Naczelnej Rady
Adwokackiej w posiedzeniach zespołu Krajowej
Rady Sądownictwa do rozpatrywania kandydatów
(adwokatów) na stanowiska sędziów w
poszczególnych sądach. Po przeprowadzonej
debacie (głos zabierali m.in. Adwokaci: Ryszard
Kalisz, Stanisław Kłys, Mikołaj Pietrzak, Jerzy
Świteńki, Bartosz Przeciechowski) przyjęto
uchwałę, w której stwierdzono m.in., że rola
adwokatury jest nie do pogodzenia z udziałem jej
przedstawiciela w pracach Krajowej Rady
Sądownictwa, której skład ukształtowany w trybie
określonym przepisami ustawy z dnia 8 grudnia
2017 r. o zmianie ustawy o Krajowej Radzie
Sądownictwa oraz niektórych innych ustaw (Dz. U.
z 2018 r. poz. 3) nie daje wystarczających
gwarancji niezależności od organów władzy
ustawodawczej i wykonawczej, a sama Krajowa
Rada Sądownictwa w obecnym składzie oraz
formule nie jest organem bezstronnym i
niezawisłym od władzy ustawodawczej i
wykonawczej. Udział przedstawiciela NRA w
pracach obecnej KRS byłby legitymizowaniem
funkcjonowania tego organu i toczonych przed
nim postępowań (bez żadnego wpływu
przedstawiciela NRA na wynik tych postępowań).

Adw. Ewa Krasowska, rzecznik dyscyplinarny
Adwokatury, złożyła sprawozdanie z pracy.

Sprawozdanie z pracy Wyższego Sądu
Dyscyplinarnego złożył adw. Jacek Ziobrowski,
prezes WSD. 
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Adw. Bartosz Tiutiunik przedstawił informacje
dotyczące przypadków zwalniania adwokatów z
tajemnicy adwokackiej.

Na koniec Adw. Bartosz Grohman Sekretarz NRA
zapowiedział zdalne spotkanie z sekretarzami w
izbach w celu omówienia sposobów anonimizacji
protokołów z posiedzeń rad adwokackich w celu
ich upublicznienia i wypracowanie w tej kwestii
jednolitych standardów.
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Relacja z posiedzenia Prezydium 1 lipca 2021 r.
Kolejne posiedzenie Prezydium Naczelnej Rady Adwokackiej odbyło się 1 lipca 2021 r. w
formie stacjonarnej w biurze NRA w Warszawie.

Adw. Przemysław Rosati, prezes NRA, poinformował Prezydium o swoim spotkaniu z wiceministrem
finansów Janem Sarnowskim 28 czerwca br., skoncentrowanym wokół programu „Polski Ład”. W
rozmowie prezesa NRA z wiceministrem ustalono, że zostanie powołany zespół roboczy, złożony z
adwokatów i przedstawicieli ze strony Ministerstwa Finansów, którego celem będzie wypracowanie
rozwiązań korzystnych dla przedsiębiorców, w tym wypracowanie regulacji obniżających obciążenia
podatkowe wprowadzane w ramach planowanych zmian w systemie podatków dochodowych. Prezes
NRA wyznaczy przedstawicieli adwokatury do tego zespołu.

Adw. Rosati zapowiedział także zawarcie porozumienia o współpracy samorządu adwokackiego z
Ministerstwem Finansów, przede wszystkim w zakresie prowadzenia pre-konsultacji legislacyjnych
projektów aktów prawnych przygotowywanych przez ministerstwo oraz np. organizowania szkoleń.
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Adw. Bartosz Grohman, sekretarz NRA, zreferował sprawę zmian Regulaminu organizacji i
funkcjonowania okręgowych rad adwokackich w kontekście postulatów zgłoszonych na posiedzeniu
plenarnym NRA 26 czerwca. Prezydium zdecydowało rozesłać do dziekanów izb adwokackich projekt
zmian w regulaminie z prośbą o uwagi.

Prezydium NRA przyjęło teksty jednolite Zbioru Zasad Etyki Adwokackiej i Godności Zawodu oraz
Zasad przygotowania i realizacji projektów finansowanych lub współfinansowanych przez Naczelną
Radę Adwokacką.

Prezes NRA poinformował, że 23 czerwca przedstawiciele samorządów zawodów zaufania
publicznego podpisali Deklarację powołania Ogólnopolskiego Porozumienia tych samorządów. Z
inicjatywy Prezesa NRA oraz adw. Magdaleny Koczur-Miedziejko, przewodniczącej Komisji Współpracy
Zawodów Zaufania Publicznego NRA, odbyła się 30 czerwca br. debata "Polski Ład - wzrost
opodatkowania pracy i działalności wykonywanej osobiście?".

Adw. Bartosz Tiutiunik, wiceprezes NRA, poinformował o konferencji zorganizowanej wspólnie przez
Biuro Rzecznika Praw Obywatelskich i Komisję Praw Człowieka przy NRA, która odbyła się 1 lipca.
Podczas konferencji powstał postulat stworzenia przez środowisko sędziów, adwokatów i biuro RPO
Memorandum nt. procedur sądowych naruszających normy konstytucyjne i konwencyjne.

Prezes NRA poinformował także, że spotkał się, w ramach zaplanowanych spotkań, z Krzysztofem
Szczuckim, z prezesem Rządowego Centrum Legislacji. Rozmowa dotyczyła współpracy oraz
możliwości uczestniczenia przedstawicieli adwokatury w pre-konsultacjach legislacyjnych. Prezes
RCL deklarował możliwość organizowania warsztatów z technik legislacyjnych w ramach aplikacji
adwokackiej.

Prezes NRA zreferował sprawę przesłanych do Prezydium kandydatur na funkcję redaktora
naczelnego „Młodej Palestry”. Po dyskusji Prezydium przyjęło uchwałę, w której określa czas trwania
kadencji redaktora naczelnego „Młodej Palestry” na rok i wybiera na tę funkcję aplikanta
adwokackiego Arkadiusza Matysiaka (jego kadencja zakończy się 1 lipca 2022r.).

Prezydium przyjęło uchwałę, na wniosek przewodniczącej Komisji ds. Równego Traktowania przy
NRA,  powołującą w skład tej komisji adw. Tomasza Bokszczanina.

Sprawy finansowe przedstawił adw. Henryk Stabla, skarbnik NRA. Prezydium podjęło decyzje w tych
kwestiach.

Sprawy osobowe zreferował adw. Jarosław Szczepaniak, zastępca sekretarza NRA. Prezydium podjęło
decyzje.

Prezydium NRA omówiło też inne sprawy bieżące.

Gośćmi Prezydium byli: adw. Ewa Krasowska, Rzecznik Dyscyplinarny Adwokatury i adw. Sławomir
Ciemny, przewodniczący Wyższej Komisji Rewizyjnej.

Kolejne posiedzenie Prezydium NRA odbędzie się 22 lipca br.
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Rozmowy Prezesa NRA z Ministerstwem Finansów
nt. "Polskiego ładu"
Adw. Przemysław Rosati, prezes Naczelnej Rady Adwokackiej, w ramach zaplanowanych
spotkań, rozmawiał 28 czerwca 2021 r. z wiceministrem finansów Janem Sarnowskim.

Rozmowa koncentrowała się wokół zmian, które wprowadza program "Polski ład". Ustalono, że
zostanie powołany zespół roboczy, złożony z adwokatów i przedstawicieli ze strony ministerstwa,
którego celem będzie wypracowanie rozwiązań korzystnych dla przedsiębiorców, w tym
wypracowanie regulacji obniżających obciążenia podatkowe wprowadzane w ramach planowanych
zmian w systemie podatków dochodowych.

Planowane jest także zawarcie porozumienie samorządu adwokackiego z Ministerstwem Finansów o
współpracy, przede wszystkim w zakresie prowadzenia konsultacji pre-legislacyjnych projektów
aktów prawnych przygotowywanych przez Ministerstwo Finansów.

Prezes NRA i wiceminister Sarnowski rozmawiali też o opracowaniu dla adwokatów podręcznika
(handbooka) „Polskiego ładu”, który będzie zawierał niezbędne informacje o wprowadzanych
zmianach podatkowych.
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Rozmowy Prezesa NRA z Rządowym Centrum
Legislacji
Adw. Przemysław Rosati, prezes Naczelnej Rady Adwokackiej, w ramach zaplanowanych
spotkań, rozmawiał 29 czerwca z Krzysztofem Szczuckim, prezesem Rządowego Centrum
Legislacji.

Było to kolejne z cyklu spotkań, których celem jest nawiązywanie współpracy w zakresie działalności
legislacyjnej Naczelnej Rady Adwokackiej. Spotkanie dotyczyło także możliwości organizowania
szkoleń dla adwokatów i aplikantów adwokackich z zakresu szeroko rozumianej działalności
legislacyjnej, w tym z zakresu techniki legislacyjnej. Podczas spotkania uzgodniono możliwości
zawarcia ramowego porozumienia o współpracy.

Zmarł adw. Andrzej Reichelt - były dziekan izby
poznańskiej

Adw. Andrzej Reichelt, dziekan Okręgowej
Rady Adwokackiej w Poznaniu w latach
2007-2013, zmarł 27 czerwca 2021 r.

Adw. Reichelt był mocno związany z życiem
samorządu adwokackiego. Uczestniczył w
historycznym, Nadzwyczajnym Ogólnopolskim
Zjeździe Adwokatów w Poznaniu (3-4 stycznia
1981 r.).

W samorządzie izby poznańskiej pełnił szereg
ważnych funkcji: Rzecznika Dyscyplinarnego ORA
w Poznaniu, wicedziekana ORA w latach
2001-2007, a następnie dziekana ORA dwóch
kadencji 2007-2013.

Był delegatem na wszystkie Krajowe Zjazdy
Adwokatury od 1982 r. aż po Zjazd w 2021 r.

Pełnił także funkcję członka Naczelnej Rady
Adwokackiej i przewodniczącego Komisji NRA ds.
Prac Parlamentarnych.

Odznaczony Odznaką Adwokatura Zasłużonym w
2010 r.
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Pogrzeb adw. Reichelta zaplanowano na 3 lipca o
godz. 12.00 na cmentarzu Junikowo w Poznaniu.

Odsłonięcie tablicy ku czci kapitana żeglugi
wielkiej, adwokata Andrzeja Rościszewskiego 

Na południowym falochronie basenu
żeglarskiego im. Mariusza Zaruskiego w
Gdyni umiejscowiona jest Aleja Żeglarstwa
Polskiego. Każdego roku związki żeglarskie –
pomorski i ogólnopolski – wraz z władzami
miasta fundują w niej jedną, dwie bądź trzy
nowe tablice upamiętniające
najwybitniejszych spośród polskich żeglarzy.
26 czerwca 2021 roku, w ramach obchodów
Dni Morza odsłonięto tablice ku czci
niedawno zmarłych kapitanów: Henryka
Jaskuły i Andrzeja Rościszewskiego.

Andrzej Rościszewski nie tylko wsławił się
dokonaniami dowódcy jachtów na – zwłaszcza
północnych – morzach. Był on bowiem wybitnym
warszawskim adwokatem, członkiem Trybunału
Stanu, zasłużonym na różnych polach służby
publicznej, zawsze niezależnym, szanującym
tradycyjne wartości.

Ze względu na konieczność przesunięcia
czerwcowego posiedzenia plenarnego Naczelnej
Rady Adwokackiej na inny czas aniżeli pierwotnie
planowany, termin jego zbiegł się z zaplanowaną
od dawna przez organizatorów datą wydarzenia w
Gdyni. Prezes NRA adwokat Przemysław Rosati
musiał w tej sytuacji odwołać swój przyjazd na
Wybrzeże. Do reprezentowania polskiej
adwokatury na uroczystościach wyznaczona
została redaktor naczelna „Palestry” adwokat Ewa
Stawicka, która zresztą była zaprzyjaźniona z
mecenasem Andrzejem Rościszewskim i znała go
dobrze nie tylko z niwy samorządowej, ale i z
żeglowania pod jego komendą.

Prezes NRA wystosował list do Prezesa Zarządu
Pomorskiego Związku Żeglarskiego, Bogusława
Witkowskiego, wyjaśniając przyczynę swej
nieobecności oraz nakreślając sylwetkę Andrzeja
Rościszewskiego jako adwokata.
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Myśli w tym liście zawarte stały się kanwą
wystąpienia adwokat Ewy Stawickiej. Poproszona
przez organizatorów o zabranie głosu wskazała, że
adwokatura była dla Andrzeja Rościszewskiego
drugim po morzu żywiołem. Jako prawnik
wyróżniał się gruntowną wiedzą i nieszablonowym
myśleniem - choć przecież, tak studia, jak i
aplikację, ukończył właściwie jako samouk.
Pochodzenie z rodziny ziemiańskiej powodowało
bowiem liczne polityczne szykany i nieomal
uniemożliwiło zdobycie wykształcenia (w pewnym
momencie groziło mu, jako nieprawomyślnemu
studentowi, zesłanie do ciężkich robót w kopalni).

Pozostał odważny i zawsze niezależny. Należał do
składu Okręgowej Rady Adwokackiej w Warszawie,
który 14 grudnia 1981 roku potępił stan wojenny i
wezwał członków palestry do udzielania pomocy
prawnej osobom, które ucierpiały wskutek tego
bezprawia. Sam współpracował z Prymasowskim
Komitetem Pomocy Pozbawionym Wolności i
Internowanym.

W 1989 roku wybrano go dziekanem Okręgowej
Rady Adwokackiej w Warszawie i był to oczywisty
wtedy przejaw idących zmian.

W latach 1989 1991 przewodniczył składowi
orzekającemu Społecznej Komisji Pojednawczej,
mającej na celu przywracanie praw pracowniczych
osobom zwolnionym z przyczyn politycznych. W
latach 1992 1994 był koordynatorem Społecznej
Komisji Konstytucyjnej, która przygotowała – pod
auspicjami NSZZ „Solidarność” – obywatelski
projekt ustawy zasadniczej.

Dosłownie do ostatnich lat życia pozostał
zawodowo czynny; kształcił również, jako
wykładowca, kolejne roczniki aplikantów
adwokackich. W 2018 roku – jubileuszowym także
ze względu na wejście sto lat wcześniej w życie
Statutu Tymczasowego Palestry Państwa
Polskiego – otrzymał wyjątkowe wyróżnienie
Wielką Odznaką Adwokatura Zasłużonym.

Za działalność państwowotwórczą, w tym w
szczególności za przyczynienie się w niepodległej
na powrót Ojczyźnie do odbudowy instytucji
Prokuratorii Generalnej Skarbu Państwa,
odznaczono Go Krzyżem Oficerskim Orderu
Odrodzenia Polski.

Położył także olbrzymie zasługi na rzecz Kościoła
katolickiego, za które papież Benedykt XVI
uhonorował go Orderem św. Sylwestra, którego
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posiadaniem poszczycić się może w Polsce
zaledwie kilka osób.

Świetnie pisał, pięknie przemawiał. Odznaczał się
niezwykłą skromnością.

Zapewne – dodała na koniec redaktor naczelna
„Palestry” - byłby zaskoczony, że znajdzie tu
połączenie wszystko, co było mu najbliższe: morze
i żeglarstwo, adwokatura i służba publiczna, a
także tradycja znamienitego rodu.

W uroczystości wzięli bowiem udział nie tylko
prowadzący ją przedstawiciele władz żeglarskich
oraz władz miasta Gdyni, ale również
reprezentanci rodzin oraz innych środowisk, z
którymi związani byli upamiętniani kapitanowie. W
obecności wdowy po mecenasie Andrzeju
Rościszewskim, adwokat Barbary Kochanowskiej-
Rościszewskiej, przemawiał bratanek zmarłego Jan
Emeryk Rościszewski. Kilka zdań wygłosił Piotr
Naimski, minister stanu w Kancelarii Prezesa Rady
Ministrów.

Relację z wydarzenia przygotowaną przez
środowisko żeglarskie odnaleźć można na portalu
Zeglarski.info. (przejdź do relacji)

RPO zwraca się do Premiera RP o upowszechnienie
tzw. Zasad Mendeza
Rzecznik Praw Obywatelskich zwrócił się do premiera Mateusza Morawieckiego o jak
najszersze upowszechnienie wiedzy o opracowanych pod auspicjami ONZ wytycznych,
dotyczących zasad przesłuchań, tzw. Zasad Mendeza. Dokument ONZ ma zastosowanie do
funkcjonariuszy i urzędników wszystkich służb i instytucji gromadzących informacje, nie
tylko do organów ścigania i instytucji wymiaru sprawiedliwości.

Chodzi o uświadomienie funkcjonariuszom, że tortury, przymus psychologiczny i zmuszanie do
przyznania się do winy, są nieefektywne, szkodliwe dla ustalenia prawdy i autorytetu wymiaru
sprawiedliwości.

Takie metody mogą prowadzić do podawania fałszywych informacji lub przyznawania się do
niepopełnionego przestępstwa – a to oznacza skazanie niewinnego i bezkarność sprawcy.

Zasady Mendeza promują skuteczne, etyczne i nieprzymusowe przesłuchiwanie, skoncentrowane na
zasadach domniemania niewinności i dążeniu do prawdy.
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17 maja 2021 r. opublikowano międzynarodowe wytyczne ws. sposobu prowadzenia przesłuchań,
rozpytań i gromadzenia informacji przez przedstawicieli władzy publicznej pt. „Principles on Effective
Interviewing for Investigations and Information Gathering”. Prace nad tym dokumentem
zapoczątkował w 2016 r. prof. Juan E. Méndez, ówczesny specjalny sprawozdawca ONZ ds. tortur i
innego okrutnego, nieludzkiego lub poniżającego traktowania albo karania (dokument nazywany jest
od nazwiska pomysłodawcy – Zasadami Mendeza).

Opowiedział się on za opracowaniem uniwersalnego protokołu określającego zestaw standardów i
wytycznych dotyczących metod przesłuchań i rozmów. Chodziło o model promujący skuteczne,
etyczne i nieprzymusowe przesłuchiwanie, skoncentrowany na zasadach domniemania niewinności i
dążeniu do prawdy. Dzięki temu państwa nie tylko zwiększą stopień zgodności metod
przesłuchiwania ze standardami praw człowieka, ale także skuteczność w przeciwdziałaniu
przestępczości.

Prace nad protokołem rozpoczęło ponad 80 ekspertów - praktyków z 40 krajów, z zakresu m.in.
psychologii sądowej i śledczej, medycyny sądowej, kryminalistyki, kryminologii, prawa, pracy
policyjnej, bezpieczeństwa narodowego.

Dokument ma charakter innowacyjny i fundamentalny. Jego myślą przewodnią jest próba
zainicjowania procesu zmiany sposobu myślenia i działania funkcjonariuszy służb państwowych i
urzędników poprzez uświadomienie, że tortury i inne formy niewłaściwego traktowania opierające się
na przymusie i zmuszaniu do przyznania się do winy, są nieefektywne, szkodliwe dla ustalenia
prawdy i autorytetu wymiaru sprawiedliwości oraz instytucji państwa. Mają też wpływ na rzetelność i
profesjonalizm personelu.

Zasady Mendeza dowodzą, że tortury i przymus psychologiczny zmierzający do uzyskania przyznania
się do winy są nieskuteczne. Mogą wręcz doprowadzić do efektu odwrotnego od zamierzonego -
podawania fałszywych informacji lub przyznawania się do niepopełnionego przestępstwa. A to
oznacza skazanie niewinnej osoby i bezkarność faktycznego sprawcy.

Ponadto metody przesłuchań oparte na przymusie są częstą konsekwencją słabych technik
przeprowadzania wywiadów. Zasady te, bazujące na olbrzymim doświadczeniu praktyków, proponują
konkretną alternatywę dla metod prowadzenia przesłuchań i rozmów. Pozwoli to funkcjonariuszom
organów władzy publicznej na zwiększenie efektywności ich pracy, przy pełnym poszanowaniu
godności i praw człowieka.

Zasady Mendeza zawierają wskazówki dotyczące prowadzenia wywiadów bez przymusu w oparciu o
rozmowę opartą na relacji. Akcentują rolę domniemania niewinności, uzyskiwania wiedzy i dowodów
w oparciu o wiedzę naukową, wykorzystywanie nowych technologii (w tym zapisów audio-wideo),
strategię i taktykę zadawania pytań. Wskazują na potrzebę analizy błędów, konieczność rozwoju
zawodowego funkcjonariuszy w postaci specjalistycznych szkoleń i budowy odpowiedniej kultury
instytucjonalnej. Skupiają się też na podstawowych zabezpieczeniach proceduralnych dla osób
przesłuchiwanych.

W ocenie RPO zasady te stanowią fundamentalny dokument dla przeciwdziałania torturom w Polsce i
powinny być stałym elementem kształcenia funkcjonariuszy i urzędników publicznych oraz punktem
odniesienia dla władz.

Dlatego Adam Bodnar zwraca się do premiera o upowszechnienie wiedzy o Zasadach Mendeza wśród
podległych resortów i opinii publicznej, a także włączenia ich do szkoleń. RPO widzi też potrzebę
przetłumaczenia dokumentu i udostępnienia go podległym resortom i opinii publicznej dla celów
edukacyjnych i szkoleniowych.

Na podstawie art. 1 ust. 4 ustawy z 15 lipca 1987 r. o Rzeczniku Praw Obywatelskich, Rzecznik
wykonuje funkcję krajowego mechanizmu prewencji tortur. Zgodnie z powierzonym mandatem,
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Rzecznik ma prawo formułowania pod adresem władz rekomeendacji, w celu zminimalizowania
ryzyka wystąpienia tortur i innych form okrutnego traktowania.

(czytaj informację na stronie Biura Rzecznika Praw Obywatelskich)

(czytaj pismo RPO do Premiera RP)

(czytaj Zasady Mendeza w j. angielskim)

Relacja z posiedzenia CCBE Standing Committee z
25 czerwca 2021
Kolejne posiedzenie Standing Committee CCBE (Council of Bars and Law Societies of
Europe) odbyło się 25 czerwca br. Naczelną Radę Adwokacką reprezentował adw. Bartosz
Grohman – sekretarz NRA i zarazem przewodniczący delegacji Adwokatury Polskiej w
CCBE.

Spotkane rozpoczęła prezes CCBE, Margarete von Galen, która powitała uczestników oraz
przedstawiła agendę. Simone Cuomo moderował dyskusję.

Po przyjęciu protokołu z posiedzenia 26 marca 2021 r. dyskusję poprowadził Dirk Van Gerven, który
przedłożył informacje na temat prac dotyczących zmiany statutu CCBE oraz przedstawił nadesłane
komentarze.

Następnie Margarete von Galen przestawiła informację na temat podpisania Memorandum of
Understanding z Radą Europy w dniu 18 czerwca 2021, które przewiduje wzajemną współpracę przy
promowaniu praworządności: „Rule of Law” i wspierania samorządów w działaniach mających
zapewnić prawnikom niezależność i bezpieczeństwo w  wykonywaniu zawodu (zobacz link). 

CCBE będzie też mogło bardziej wspierać spotkania ciał EU, dotyczące kwestii związanych z
praworządnością.

Margarete von Galen opisała m.in. spotkanie CCBE z przewodniczącym ETS w Luksemburgu Koenem
Lenaertsem. Opisała też udział CCBE w panelu z European Law Institue, odbywającego się z okazji
jego 10-lecia. Jednym z omawianych zagadnień była kwestia konieczności współpracy przy
wzmacnianiu praw obywatelskich w instytucjach Unii Europejskiej.

Na spotkaniu obecny był przewodniczący Europejskiego Trybunału Praw Człowieka, Robert Spano
oraz przewodniczący Europejskiego Trybunału Sprawiedliwości w Luksemburgu Koen Lenaerts, a
także komisarz do spraw sprawiedliwości UE pan Didier Reynders oraz Adrian Vazquez Lazara – szef
Komisji Prawnej Parlamentu Europejskiego - co wydatnie podnosiło rangę wydarzenia.

Kolejno głos zabrała Karie Metayer, która omówiła działania CCBE od czasu ostatniej sesji plenarnej
w maju br. Alonso Hernandez-Pinzon i Peter Szabo przedstawili informacje na temat bieżących
projektów CCBE i ELF (European Lawyer’s Foudation). Fundacja skupia się na projektach zarówno
wewnątrz unijnych, jak i pozaunijnych. Celem jest promowanie Rule of Law również poza granice UE.
Zasygnalizował też zagadnienia związane z pracami nad uregulowaniem sztucznej inteligencji dla
prawników (AI4Lawyers – celem jest sporządzenie przewodnika dla prawników i firm prawniczych z
UE w zakresie używania AI).
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Gościem honorowym spotkania była pani Marija Pejcinovic Buric – sekretarz generalny Rady Europy.
Pani Pejcinovic Buric podczas swojego wystąpienia stwierdziła, że podpisanie Memorandum of
Understanding z CCBE jest krokiem w kierunku zbudowania długoterminowej współpracy pomiędzy
CCBE i Rady Europy. Wskazała na dotychczasowe działania CCBE i jej postrzeganie jako ważnego
partnera. Zdaniem Pani Sekretarz współpraca CCBE z RE jawi się jako oczywista. Zapewniła, że Unia
Europejska widzi rolę prawników jako gwarantów zapewnienia obywatelom ochrony ich praw.
Adwokatury krajowe muszą być niezależne od władz państwowych i być odważne w walce o prawa
obywateli. Prawnicy muszą mieć swobodę w wykonywaniu swojej pracy i muszą mieć pełny i
nieskrępowany dostęp do klientów i sądów. Wskazała, że pomimo, iż te standardy są zapisane w
Europejskiej Konwencji Praw Człowieka, to czas pandemii pokazał, że nie można o tych prawach
zapominać. Życzyła wszystkim powrotu do normalności.

Podkreśliła, że wolności prawników były ostatnio zagrożone. Odnotowywano ataki na prawników, a
także dostrzeżono presję wszczynanych instrumentalnie postępowań dyscyplinarnych,
ukierunkowanych na zastraszanie i powstrzymywanie prawników od ich pracy. Wykorzystuje się to
jako narzędzie do powstrzymywania prawników od wykonywania swoich obowiązków. Wspomniała
dwie sprawy o szczególnym znaczeniu, które uznała za modelowe przykłady takich sytuacji.
Podsumowała, że należy wzmacniać samorządy w walce o utrzymanie niezależności prawników.
Między innymi temu ma służyć współpraca Rady Europy z CCBE. Jej wystąpienie skupiło się właśnie
na konieczności obrony niezależności prawników, którzy w swojej pracy stoją na straży wolności
obywatelskich. W toku dalszej dyskusji Pani Sekretarz wskazała, że ważna jest ścisła współpraca
pomiędzy EU i CCBE, a wydajność tej współpracy zależy nie tylko od kawałka papieru, ale od
efektywnej i konkretnej współpracy.
 
Po wystąpieniu Pani Sekretarz, realizowano dalszy porządek posiedzenia, m.in. przedstawiono
szczegóły proponowanych zmian do statutu CCBE. Zmiany dotyczą m.in. form głosowania zdalnego
(proponuje się wyłączenie możliwości wcześniejszego głosowania – zasadą ma być głosowania w
czasie rzeczywistym, tak aby umożliwiać ewentualne pytania czy bieżącą dyskusję), zasad
reprezentacji w zastępstwie. 

Przedstawiono dokumenty pt. „Zapewnienie Jakości w Zawodach Prawniczych” oraz „Anti-Money
Laundering – Strategia CCBE wobec Unijnego nadzoru nad zawodami prawniczymi”. Omawiano
również projekty pozaunijne. Dalsza dyskusja miała charakter  techniczny.
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W Warszawie odbyła się debata nt. "Polskiego
Ładu"
Z inicjatywy adw. Przemysława Rosatiego, prezesa NRA oraz adw. Magdaleny Koczur-
Miedziejko, przewodniczącej Komisji Współpracy Zawodów Zaufania Publicznego NRA, 30
czerwca w Warszawie odbyła się debata "Polski Ład - wzrost opodatkowania pracy i
działalności wykonywanej osobiście?". Efektem debaty był Apel Ogólnopolskiego
Porozumienia Samorządów Zawodów Zaufania Publicznego do premiera RP Mateusza
Morawieckiego o wprowadzenie pilnych zmian do wybranych założeń „Polskiego Ładu”.

Inicjatywa debaty powstała 23 czerwca br. podczas spotkania przedstawicieli samorządów zawodów
zaufania publicznego w biurze Naczelnej Rady Adwokackiej. Poświęcona była skutkom wprowadzenia
Polskiego Ładu na zawody zaufania publicznego w Polsce. Naczelną rade Adwokacką reprezentowali
adw. Przemysaw Rosati, prezes NRA, adw. Bartosz Tiutiunik, wiceprezes NRA i adw. Magdalena
Koczur-Miedziejko, przewodnicząca Komisji Współpracy Zawodów Zaufania Publicznego NRA.

W słowie wprowadzenia adw. Przemysław Rosati, prezes NRA, podkreślił, że debata nie ma na celu
krytykowanie Polskiego Ładu, lecz wskazanie co zrobić, by Polski Ład przede wszystkim spełniał
kryteria sprawiedliwości prawa podatkowego i systemu podatkowego. Zaznaczył, że chodzi o
szukanie sprawiedliwych rozwiązań, które nie będą dzieliły.

W trakcie spotkania próbowano odpowiedzieć na pytania o to, co Polski Ład oznacza dla tzw. wolnych
zawodów i jak powinien być zmodyfikowany, aby im nie szkodził, na czym powinien się opierać
sprawiedliwy system podatkowy oraz jak zwiększyć finansowanie służby zdrowia bez nierównego
traktowania podatników.

Głównym wnioskiem płynącym z dyskusji jest, że rządowy program może tylko pogłębić
niesprawiedliwość systemu podatkowego, m.in. ze względu na 9 proc. nieograniczoną składkę
zdrowotną oraz brak możliwości odliczenia kwoty wolnej przez podatników płacących podatek
liniowy.

Istotne obciążenie finansowe spadnie na osoby wykonujące wolne zawody, a w portfelach
społeczeństwa, mimo jego sukcesywnego wzbogacania się, nie będzie zostawać więcej, ponieważ
wyższe kwoty będą przekazywane de facto do systemu.

Uczestnicy debaty zwrócili uwagę, że Polski Ład może mieć, wbrew jego zamierzeniom, negatywny
wpływ na polską ochronę zdrowia – medycy nie chcąc narażać się na wyższe opodatkowanie nie
będą podejmować pracy w kilku miejscach lub będą jeszcze bardziej zmotywowani do wyjazdu za
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granicę w poszukiwaniu pracy. Tym samym pogłębi się kryzys kadrowy, na czym stracą przede
wszystkim pacjenci. Eksperci podkreślili, że nakłady na ochronę zdrowia w Polsce powinny wzrosnąć,
ale nie kosztem podatników.

Efektem debaty było wypracowanie apelu Ogólnopolskiego Porozumienia Samorządów Zawodów
Zaufania Publicznego do premiera RP Mateusza Morawieckiego o wprowadzenie pilnych zmian do
wybranych założeń „Polskiego Ładu”.

W apelu znalazły się postulaty zmian:
1. Umożliwienie skorzystania z kwoty wolnej od podatku do 30 000 złotych przez przedsiębiorców
rozliczających się podatkiem liniowym – podobnie jak na zasadach ogólnych.

2. Utrzymanie możliwości odliczenia zapłaconej składki na ubezpieczenie zdrowotne lub przynajmniej
ograniczenie maksymalnej rocznej składki zdrowotnej (analogicznie jak to ma miejsce w przypadku
składek na ubezpieczenia społeczne) do 30-krotności prognozowanego przeciętnego wynagrodzenia
w gospodarce (w tym przypadku, w oparciu o prognozowane przeciętne wynagrodzenie w 2021 r.,
maksymalna składka wyniosłaby 14 112,96 złotych rocznie, tj. miesięcznie 1176,08 złotych). Brak
możliwości odliczenia składki zdrowotnej oznacza bowiem dla podatników skokowy wzrost obciążeń
fiskalnych.

Autorzy apelują także o poszukanie innych, alternatywnych sposobów na dofinansowanie systemu
ochrony zdrowia – bez podnoszenia podatków i innych obciążeń pracowników i osób prowadzących
działalność gospodarczą oraz o przeprowadzenie szerokich konsultacji społecznych w zakresie
propozycji „Polskiego Ładu”.

Debata transmitowana była na kanale Naczelnej Izby Lekarskiej na YouTube.

(zobacz nagranie z I. części)

(zobacz nagranie z II części)
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Ankieta dla aplikantów adwokackich przedłużona
do 18 lipca
Komisja Aplikacji Adwokackiej, mając na uwadze postulaty wpływające do Naczelnej Rady
Adwokackiej, podjęła decyzję o przedłużeniu możliwości wzięcia udziału w ankiecie dot.
oceny różnych aspektów aplikacji adwokackiej do 18 lipca br. 

Ankieta jest anonimowa i dotyczy oceny różnych aspektów aplikacji adwokackiej.

Link do ankiety został do Państwa rozesłany 16 czerwca 2021 roku z adresu nra@e-soa.info. Jeśli
ktoś z Państwa nie otrzymał takiego maila, może wypełnić ankietę, logując się do Panelu Adwokata
(https://panel.e-soa.pl/ ‒ zakładka Komunikacja/Ankiety). W razie pytań lub wątpliwości prosimy o
kontakt na adres sekretariat@nra.pl.

Dziękujemy wszystkim, którzy już wypełnili ankietę, a pozostałych z Państwa gorąco do
tego zachęcamy. 

Państwa opinia jest dla nas niezwykle ważna i pozwoli nam rozwijać aplikację adwokacką w
pożądanym przez aplikantów kierunku.

 

Z wyrazami szacunku

Komisja Aplikacji Adwokackiej

 

Zaproszenie na szkolenie podstawowe z mediacji
W dniach 31 lipca oraz 6-8 sierpnia 2021 roku Centrum Mediacji przy Naczelnej Radzie
Adwokackiej organizuje „Podstawowe szkolenie z mediacji”, skierowane do adwokatów
chcących uzyskać uprawnienia mediatora.

Centrum Mediacji przy Naczelnej Radzie Adwokackiej postanowiło powrócić do organizacji szkoleń
mediacyjnych w formie stacjonarnej z elementami ćwiczeń warsztatowych. Zaprasza na szkolenia
podstawowe z mediacji z częścią on-line 31 lipca i stacjonarną 6-8 sierpnia 2021 r.

Szkolenie zostanie zrealizowane w formie wykładów oraz ćwiczeń warsztatowych, obejmujących
łącznie 40 godzin, zgodnie z minimum programowym wiedzy i umiejętności niezbędnych w pełnieniu
roli mediatora przyjętym w Standardach Szkolenia Mediatorów opracowanych przez Społeczną Radę
ds. Alternatywnych metod Rozwiązywania Konfliktów i Sporów przy Ministrze Sprawiedliwości.
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Odbycie szkolenia z wynikiem pozytywnym, w tym obecność i aktywne uczestnictwo w każdym z 4
dni szkoleniowych (online 31 lipca i stacjonarnie 6-8 sierpnia 2021 r.), uprawnia do uzyskania
numerowanego certyfikatu mediatora, a następnie wpisu na listę stałych mediatorów Centrum
Mediacji przy Naczelnej Radzie Adwokackiej oraz listy sądowe przy prezesach sądów okręgowych.
Udział w szkoleniu będzie uprawniał do uzyskania 24 punktów szkoleniowych.

Szkolenie zostanie podzielone na trzy części. Część online, która dzieli się na dwie części: jeden
dzień szkoleniowy i dodatkowe prace w formie e-learningu oraz część stacjonarną, na którą składają
się 3 dni szkoleniowe. Szkolenie stacjonarne będzie przeprowadzone w przeważającej części w
formie warsztatów, aktywnie angażujących wszystkich Uczestników, którzy będą mogli od razu
doskonalić nabyte umiejętności poprzez liczne praktyczne ćwiczenia. Część stacjonarna odbędzie się
w siedzibie NRA w Warszawie, ul. Świętojerska 16.

Koszt szkolenia wynosi 1000 zł brutto. Państwa zgłoszenie będzie brane pod uwagę w momencie
otrzymania zapłaty przez organizatora.

Osoby zainteresowane proszone są o przesłanie formularza zgłoszeniowego na adres:
centrum.mediacji@adwokatura.pl do dnia 16 lipca 2021 roku.

Decyduje kolejność zgłoszeń.

Nagranie szkolenia o e-doręczeniach na stronie
Palestry
Komisja Doskonalenia Zawodowego przy Naczelnej Radzie Adwokackiej przeprowadziła na
platformie ZOOM szkolenie dla adwokatów i aplikantów adwokackich na temat E-doręczeń
według ustawy z 28.05.2021 r. o zmianie ustawy-kodeks postępowania cywilnego i
niektórych innych ustaw oraz według art. 131(1) k.p.c. Nagranie dostępne jest na portalu
palestra.pl.

Nagranie dostępne jest po zalogowaniu się na stronie palestra.pl:

(przejdź do linku z nagraniem)

Prelegent: prof. dr hab. Jacek Gołaczyński, kierownik Centrum Badań Problemów Prawnych i
Ekonomicznych Komunikacji Elektronicznej na Wydziale Prawa, Administracji i Ekonomii Uniwersytetu
Wrocławskiego; sędzia Sądu Apelacyjnego we Wrocławiu; autor wielu publikacji z zakresu prawa
prywatnego, postępowania cywilnego, informatyzacji sądownictwa, mediów elektronicznych.

Izba warszawska zaprasza na tenisowy piknik dla
dzieci 11 lipca
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Komisja Integracji Środowiskowej Kultury i Sportu Okręgowej Rady Adwokackiej w
Warszawie informuje, że 11 lipca br. (niedziela), w godz. 12:00-20:00, zaplanowano
pierwsze wydarzenie plenerowe dla dzieci i rodziców. Tenisowy Piknik dla Dzieci odbędzie
się na kortach tenisowych Legia Warszawa.

Korty tenisowe Legia Warszawa to duży teren sportowy z 10 boiskami do tenisa i historycznymi
trybunami. Dla dzieci przewidziane będą treningi tenisowe z instruktorami a także liczne zabawy dla
tych którzy w tenisa nie grają. W przypadku deszczu do naszej dyspozycji będzie zadaszona trybuna
stadionu tenisowego oraz kilka sal w budynku np. sala zabaw dla dzieci oraz sala na zajęcia jogi. Dla
dorosłych tez przewidujemy zajęcia sportowe, a także wspólne oglądanie finału Wimbledonu.

Wstęp wolny.

Obowiązują zapisy mailowe: komisjaintegracji.ora@gmail.com, z prośba o podanie wieku dzieci oraz
informacje czy dziecko już gra w tenisa.

Prosimy o zabranie legitymacji adwokackiej lub aplikanta adwokackiego.

Tenisowy Piknik dla Dzieci odbędzie się na kortach tenisowych Legia Warszawa przy ul. Myśliwieckiej
4A, we współpracy z Legia Tenis&Golf oraz Legia Warszawa S.A.

(czytaj informację na stronie ORA w Warszawie)

Komitet Organizacyjny

Adw. Monika Rajska, przewodnicząca Komisji Integracji Kultury i Sportu

Adw. Anisa Gnacikowska, członkini Naczelnej Rady Adwokackiej, Honorowa Członkini Komisji

Adw. Karolina Gagacka, członek Komisji
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Rajd Klubu Rowerowego Adwokatury Polskiej 
Kolejny Rajd Klubu Rowerowego Adwokatury Polskiej odbył się 24–28 czerwca br.
Publikujemy relację Komandora Rajdu.

Klub Rowerowy Adwokatury Polskiej powołano 31 maja 2018 r. w Zamościu. Wydarzenie wpisywało
się wówczas  w cykl imprez towarzyszących obchodom 100-lecia Odrodzonej Adwokatury Polskiej.

Kolejny Rajd Klubu Rowerowego miał miejsce 24-28 czerwca br., uczestnicy zwiedzili m.in. Czorsztyn,
Dębno, Nowy Targ, rowerzyści zdobyli też Turbacz (1310 m n.p.m.)

Podczas rajdu jego organizator i komandor, adw. Wojciech Gąsiorowski z izby krakowskiej, został
uhonorowany statuetką i tytułem Walecznego przez prezesa Klubu adw. Cezarego Lipkę.

(czytaj relację z rajdu autorstwa adw. Gąsiorowskiego, komandora Rajdu)
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Kronika Naczelnej Rady Adwokackiej
Przedstawiamy skrót wydarzeń z udziałem Naczelnej Rady Adwokackiej.

26 czerwca, pierwsze stacjonarne po pandemii posiedzenie plenarne Naczelnej Rady Adwokackiej
odbyło się w Otwocku pod Warszawą. NRA podjęła uchwałę w sprawie preliminarza budżetowego na
rok 2021, a także przyjęła plan pracy NRA i poszczególnych komisji działających przy NRA. (czytaj
relację)

28 czerwca, adw. Przemysław Rosati, prezes Naczelnej Rady Adwokackiej, w ramach
zaplanowanych spotkań, rozmawiał 28 czerwca 2021 r. z wiceministrem finansów Janem
Sarnowskim. (czytaj więcej)

29 czerwca, adw. Przemysław Rosati, prezes Naczelnej Rady Adwokackiej, w ramach
zaplanowanych spotkań, rozmawiał z Krzysztofem Szczuckim, prezesem Rządowego Centrum
Legislacji. (czytaj więcej)

30 czerwca, adw. Przemysław Rosati, prezes NRA, adw. Bartosz Tiutiunik, wiceprezes NRA i adw.
Magdalena Koczur-Miedziejko, przewodnicząca Komisji Współpracy Zawodów Zaufania Publicznego
NRA, wzięli udział w debacie "Polski Ład - wzrost opodatkowania pracy i działalności wykonywanej
osobiście?".

30 czerwca, adw. Dorota Kulińska, dyrektor Instytutu Legislacji i Prac Parlamentarnych oraz adw.
Dariusz Goliński, wicedyrektor Instytutu, wzięli udział w Senacie w posiedzeniu Parlamentarnego
Zespołu Obrony Praworządności nt. „Zapaść w polskim wymiarze sprawiedliwości. Diagnoza i
recepty”.

1 lipca, odbyło się posiedzenie Prezydium NRA (czytaj relację)

1 lipca, adw. Bartosz Tiutiunik, wiceprezes NRA, wziął udział w konferencji „Procedury chore na
COVID? Jak pandemia dotknęła procedurę cywilną, karną i sądowoadministracyjną.” Konferencję
zorganizowali Biuro Rzecznika Praw Obywatelskich oraz Komisja Praw Człowieka przy NRA. Debatę
można było śledzić, a teraz obejrzeć nagranie na kanale Biura RPO na YouTube.

1 lipca, adw. Bartosz Grohman, sekretarz NRA oraz adw. Wojciech Bagiński, przewodniczący Komisji
ds. zagranicznych NRA, spotkali się z przedstawicielami Krajowej Izby Radców Prawnych: mec.
Michałem Korwkiem - wiceprezesem KIRP, mec. Joanną Wisłą–Płonką – przewodniczącą polskiej
delegacji przy CCBE oraz mec. Bartłomiejem Tkaczem – przewodniczącym Komisji Praw Człowieka
przy KIRP. Celem spotkania było ustalenie wspólnych NRA i KIPRP przedsięwzięć na arenie
międzynarodowej oraz zaplanowanie koordynacji działań przy zapewnieniu jak największej synergii i
efektywności. Spotkanie miało charakter roboczy i początkujący cykl dalszych spotkań
koordynujących. Obydwa samorządy adwokacki i radcowski deklarują wolę ścisłej współpracy, co
zapewne zwiększy efektywność działań i zmniejszy ich koszty.

1 lipca, adw. Przemysław Rosati, prezes NRA, wziął udział w spotkaniu online z przewodniczącymi
komisji i zespołów przy Naczelnej Radzie Adwokackiej.

2 lipca, adw. Przemysław Rosati, prezes NRA, w ramach zaplanowanych spotkań, rozmawiał z
wiceprezesem Business Centre Club, Maciejem Owczarkiem.
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